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 ΓΕΩΡΓΙΟΣ Β. ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ 

 ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 

     
Τετάρτη, 17 Απριλίου 2024 

 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ  
 
 
 
Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη. 
 
 
Θέμα: «Υπεύθυνη η Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση Στερεάς Ελλάδας για την 
προβληματικότητα άρδευσης του Κωπαϊδικού πεδίου μετά  και την καταστροφή 
του πλωτού αντλιοστασίου της Υλίκης.» 
 
 
Κυρία και κύριε Υπουργοί, 
 
Κατά τη διάρκεια του τρέχοντος χειμώνα,  επικράτησαν συνθήκες  ανομβρίας,  απουσίας  
χιονοπτώσεων και κατά συνέπεια ξηρασίας, η άρδευση του Κωπαϊδικού πεδίου καθίσταται 
λίαν προβληματική, δεδομένου ότι και η στάθμη της λίμνης  Υλίκης, είναι πολύ χαμηλότερη 

από αυτή του μήνα Σεπτεμβρίου 2023.  

Έτσι παρατηρείται σημαντική έλλειψη των αποθεμάτων νερών, τόσον στην Κωπαΐδα, όσον 
και στην Υλίκη.  Έτσι την τρέχουσα καλλιεργητική περίοδο, καθίσταμαι αναγκαία 
περισσότερο από κάθε άλλη φορά και ως μοναδική επιλογή, η χρήση του πλωτού 
αντλιοστασίου, που είχε τοποθετηθεί εντός και παραπλέυρως της όχθης της λίμνης Υλίκης. 
Δυστυχώς το πλωτό αντλιοστάσιο, διαπιστώθηκε από τους αγρότες και προκύπτει από 
πληθώρα δημοσιευμάτων,  ότι έχει καταστραφεί, ευρισκόμενο μακράν της θέσης που είχε 
εγκατασταθεί και εκτός της λίμνης Υλίκης, επάνω σε βραχώδες μέρος της όχθης της λίμνης,  
ενώ παρουσιάζει  εικόνα απόλυτης εγκατάλειψης.  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Έτσι η οποιαδήποτε χρήση του πλωτού αντλιοστασίου είναι εκ των πραγμάτων αδύνατη, 
αφού όλος ο μηχανισμός του είναι ανενεργός. Συνέπεια αυτών, η Κωπαΐδα την τρέχουσα 
καλλιεργητική περίοδο, θα έχει αδυναμία άρδευσης, προκαλώντας έτσι τεράστια 

προβλήματα στους γεωργούς – κληρούχους, με απρόβλεπτες συνέπειες. 

 
Ως γνωστόν η έκταση της Κωπαΐδας, περιήλθε από το ελληνικό δημόσιο στην 

αιρετή Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση από τον μήνα Νοέμβριο 2014. Από την άνοιξη 
του έτους 2023, οι έχοντες την πολιτική ευθύνη της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδος, 

απαντώντας σε προειδοποιήσεις αγροτών, σχετικά με την αναγκαιότητα καλής 
λειτουργίας για ενδεχομένη  χρήση του πλωτού αντλιοστασίου,  λόγω λειψυδρίας, 

διαβεβαίωνε συνεχώς τους αγρότες και όλη την Βοιωτία και την Στερεά Ελλάδα, 
ότι φροντίζει για την άρδευση της Κωπαΐδας, ότι προετοιμάζεται για το ενδεχόμενο 

παρατεταμένης περιόδου ξηρασίας και χρηματοδοτούν για την επισκευή και 
αποκατάσταση βλαβών του πλωτού αντλιοστασίου με ποσά 2,5 εκατομμυρίων 

ευρώ και διαβεβαίωνε για  την έγκαιρη επισκευή και αξιοποίηση του πλωτού 
αντλιοστασίου της 

Η πραγματικότητα που διαπίστωσαν οι αγρότες και οι εκπρόσωποι του τοπικού και 
περιφερειακού τύπου πριν λίγες ημέρες, είναι εντελώς διαφορετική από τις 

διαβεβαιώσεις της πολιτικής ηγεσίας της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας και την 
διαψεύδει ως  προς τις δηλώσεις και διαβεβαιώσεις της πολιτικής ηγεσίας της, οι 
οποίες αγγίζουν τα όρια του εμπαιγμού.         

Το πλωτό αντλιοστάσια έχει απομακρυνθεί, από τον χώρο εγκατάστασής του, 
προφανώς χωρίς να έχει υπάρξει καμία μέριμνα εποπτείας και επιμέλειας  για την 

τύχη του από τους υπεύθυνους,  μάλλον  έρμαιο των ανέμων, ευρισκόμενο πλέον 
στην απέναντι όχθη της λίμνης, ενώ  δεν έχει γίνει προφανέστατα καμία επισκευή 

του. Ευρίσκεται σε κατάσταση ολοκληρωτικής καταστροφής, επάνω σε πετρώδες 
μέρος της όχθης της λίμνης.  

Έτσι η μοναδική ελπίδα των αγροτών για εξασφάλιση ποσότητας νερού άρδευσης 
των κτημάτων τους από την λίμνη Υλίκη εξανεμίσθηκε. 
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Επειδή, σημερινή κατάσταση αποκαλύπτει την προφανή αδυναμία άρδευσης του 

Κωπαϊδικού πεδίου, λόγω  ελάχιστων βροχοπτώσεων και χιονοπτώσεων κατά τους 
χειμερινούς μήνες, ως και την ανυπαρξία οιασδήποτε πρόνοιας ή μέριμνας εκ 

μέρους της Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης για την κατάσταση, που έχει προκύψει 
όσον αφορά την λειτουργικότητα του πλωτού αντλιοστασίου, η οποία δεν έχει 

καμία σχέση με τις δηλώσεις της ηγεσίας της. 
 

Επειδή, οι αγρότες ευρίσκονται σε πρωτοφανή αδιέξοδα, για την τρέχουσα 

καλλιεργητική περίοδο, ιδιαίτερα τους καλλιεργητές καλαμποκιού, βαμβακιού, 
τριφυλλιού, βιομηχανικής ντομάτας. 

 

Επειδή, η επισκευή και αποκατάσταση της λειτουργίας του πλωτού αντλιοστασίου 
της Υλίκης αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για την εύρυθμη λειτουργία του 
συστήματος άρδευσης της Κωπαΐδας από την Υλίκη, ειδικά σε περιόδους ξηρασίας, 

1. Τι σκοπεύει να πράξει η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας για την άρδευση του 
Κωπαϊδικού πεδίου την τρέχουσα καλλιεργητική περίοδο; Έχει προβεί σε 
μελέτη της υφιστάμενης κατάστασης και με ποιά τεχνική βοήθεια; Ποιό είναι 
το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των σχεδιασμών της; 

2.  Γιατί οι δηλώσεις της ηγεσίας της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας 
αποδείχθηκε ότι ήταν εκ διαμέτρου αντίθετες προς την ήδη υφιστάμενη 
κατάσταση, ως προς την λειτουργικότητα του πλωτού αντλιοστασίου και ως 
προς την άρδευση του Κωπαϊδικού πεδίου και πώς το πλωτό αντλιοστάσιο 
βρέθηκε εκτός λίμνης και πιάνω σε πετρώδες μέρος της όχθης της; Πώς 
εξελίχθηκε το έργο των 2,5 εκατομμυρίων ευρώ; Ποιες ήταν οι αποφάσεις 
της Περιφέρειας για την ολοκλήρωση του έργου; 

3. Ποια ήταν η επιμέλεια και εποπτεία της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας ως 
προς την λειτουργική κατάσταση και εν γένει την ύπαρξη του πλωτού 
αντλιοστασίου στον χώρο εγκατάστασής του; Πώς εξηγείται η απομάκρυνση 
του πλωτού από τον χώρο εγκατάστασης στην απέναντι όχθη της λίμνης 
και μάλιστα σε πετρώδες - βραχώδες μέρος της όχθης της; Γιατί δεν έγινε 
αμέσως αντιληπτή η απομάκρυνση του πλωτού από τον χώρο της 
εγκατάστασης, ώστε να αποφεύγονταν οι τεράστιες προκληθείσες ζημιές 
του; Που εντοπίζονται οι ευθύνες για την κατάσταση του πλωτού; 

4. Πως αντιμετωπίζει η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας το ζήτημα των 
προβλεπόμενων τελών για την Κωπαϊδα κατά την τρέχουσα καλλιεργητική 
περίοδο; 
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Ο Ερωτών Βουλευτής  
 
 
 

 
 

Γιώργος Μουλκιώτης 




